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Bestyrelsesmøde den 2. december 2013 

Lokalråd Fladså. 

Deltagere: Poul Uldall Jensen, Kurt Nielsen, Jørgen Stange, Lars Damgaard Hansen og Jørgen Andersen. 

Afbud: Winnie Hansen, Malene Bonde og Per Andersen. 

Gæst: Warnny Mattsson. (Mogenstrup Kildelaug) 

Warnny orienterede om det nyetablerede Mogenstrup Kildelaug som også er blevet godkendt som 

Almennyttig forening af Næstved kommune. Omkring Kildemarkedet som var en prøveballon i 2013 er det 

besluttet at afholde et nyt den 21-22 juni 2014, her opfordrede han lokalrådet til at støtte op, hvilket vi 

selvfølgelig gør. 

Til sidst opfordrede han lokalrådet til endnu en gang at kigge på området hvor kildemarkedet finder sted. 

Lokalrådet har før anbefalet ikke at ændre på lokalplanen for området, men lovede at kigge på sager ved et 

kommende møde. 

  

  

REFERAT 

  

Bemærkninger til dagsorden. 

Ingen bemærkninger. 

Meddelelser fra formanden. 

Poul orienterede om Landsbypulje, som giver mulighed for nedrivning af faldefærdige bygninger i 

landsbyer. Kommunen har her mulighed for at søge om støtte til sådanne projekter men skal selv stå for 40 

% af udgiften. 

Poul fortalte om Lokaldemokratiudvalget hvor Mette Stengård Christensen fra Glumsø repræsenterer 

lokalrådene. 

Fra trafikgruppen hvor Else Jensen fra Tappernøje repræsentere vores lokalråd er der stadig ønske om at 

busserne igen kommer igennem Hammer. 

Poul fortalte om det nye Fladså Pastorat som består af Hammer, Mogenstrup, Næstelsø og Vester Egesborg 

kirker. 

Meddelelser fra kasseren. 

Har nu betalt den første regning fra Hammer hvor der er købt materialer til den nye fællesplads ved 

Hammer skole. 

Landdistriktspuljen. 

Landdistriktspuljen for 2014, her er der afsat 22 mill. Kr. Der vil blive fokuseret på udvikling og realisering af 

turisme og oplevelsesøkonomi og sundhed i landdistrikterne, læs mere på www.livogland.dk 

Lokalrådenes gratulation til Byrådet. 

Lokalrådene har i fællesskab sendt lykønskningstelegram til byrådet for valget i november. 

Evaluering af trafikgruppen. 

Trafikgruppen har afholdt 5 møder i 2013 og der har været forskellige forslag fra lokalrådene. 



Forslagene fra Tappernøje var kostbare og præget af overskridelser af kommunale grænser. I forsøget på at 

forbedre linjerne blev der ændret en linjeføring således at en linje fik endestation i Præstø i stedet for 

Mogenstrup. 

Lokale udviklingsplaner. 

Poul rykker bylaug og kommune for eventuelle svar på vores henvendelser. 

Folkeskolereformen. 

Lokalrådet har ikke afgivet høringssvar bl. a. på grund af for korte tidsfrister. Lars følger med i 

folkeskolereformen, der er dog ringe interesse fra andre lokalråd. 

Hammer skole. 

Der starter ny privatskole formodentlig efter sommerferien. Menighedsrådet har lejet sig ind i lokaler på 

skolen da de ingen steder havde at opholde sig efter salget af præstegården. 

10.Generalforsamling den 17-03-2013. 

Der blev snakket om lokalrådets sammensætning og om alle steder i vores distrikt var repræsenteret. 

Lokalrådet kunne eventuelt udvides med et par personer, det er især den sydlige og nordlige del der ikke er 

repræsenteret. 

11.Eventuelt. 

Løs snak over bordet og lidt julehygge. 

  

Jørgen Andersen 


